

After debate,

With leave of the Senate and pursuant to Rule 31, the motion was modified to read as follows:

That a special committee of the Senate be appointed to examine and report upon all matters concerning the policies and negotiations leading up to, and including, the agreements respecting the redevelopment and operation of Terminals 1 and 2 at Lester B. Pearson International Airport and the circumstances relating to the cancellation thereof;

That seven Senators, nominated by the Committee of Selection no later than two weeks after adoption of this motion act as members of the special committee, and that three members constitute a quorum;

That the committee have power to send for persons, papers and records, to examine witnesses under oath, to report from time to time and to print such papers and evidence from day to day as may be ordered by the committee;

That the committee have the power to sit during adjournments of the Senate;

That the committee have power to retain the services of professional, clerical, stenographic and such other staff as deemed advisable by the committee;

That the committee have power to authorize television and radio broadcasting, as it deems appropriate, of any or all of its proceedings; and

That the committee present its final report to the Senate no later than one year following the striking of the committee.

The question being put on the motion as modified, it was adopted.

Orders No. 44, 46, 48, 47 (inquiries), 66 (motion), 43 and 36 (inquiries) were called and postponed until the next sitting.

## INQUIRIES

The Honourable Senator Gauthier called the attention of the Senate to the decision of the other place concerning the publication of committee issues and its serious impact on the Senate and House of Commons joint committees' proceedings and whether the decision is in accordance with the constitutional requirements of section 133 of the *Constitutional Act, 1867*.

After debate,

The Honourable Senator Beaudoin moved, seconded by the Honourable Senator Simard, that further debate on the inquiry be adjourned until the next sitting.

The question being put on the motion, it was adopted.

Après débat,

Avec la permission du Sénat et conformément à l'article 31 du Règlement, la motion est modifiée comme suit :

Qu'un comité spécial du Sénat soit créé pour étudier tous les aspects inhérents aux politiques et aux négociations ayant mené aux accords relatifs au réaménagement et à l'exploitation des aéroports 1 et 2 de l'Aéroport international Lester B. Pearson, de même que les circonstances ayant entouré l'annulation des accords en questions, ainsi qu'à faire rapport à ce sujet;

Que sept sénateurs, dont trois constituent un quorum, soient nommés par le Comité de sélection au plus tard deux semaines après l'adoption de la présente motion pour faire partie de ce comité spécial;

Que le comité ait le pouvoir de faire comparaître des personnes et produire des documents, d'entendre des témoins sous serment, de faire rapport de temps à autre et de faire imprimer au jour le jour documents et témoignages, selon les instructions du comité;

Que le comité soit autorisé à siéger pendant les ajournements du Sénat;

Que le comité soit autorisé à retenir les services des spécialistes et du personnel de soutien et autres qu'il juge nécessaire;

Que le comité soit habilité à autoriser, s'il le juge opportun, la radiodiffusion et la télédiffusion de la totalité ou d'une partie de ses délibérations; et

Que le comité présente son rapport final au Sénat au plus tard un an après sa création.

La motion, telle que modifiée, mise aux voix, est adoptée.

Les articles nos 44, 46, 48, 47 (interpellations), 66 (motion), 43 et 36 (interpellations) sont appelés et différés à la prochaine séance.

## INTERPELLATIONS

L'honorable sénateur Gauthier attire l'attention du Sénat sur la décision de l'autre Chambre concernant la publication des fascicules de comités et de l'impact sérieux de cette décision sur les comptes rendus des comités mixtes du Sénat et de la Chambre des communes et de savoir si cette question est conforme aux exigences constitutionnelles de l'article 133 de la *Loi constitutionnelle de 1867*.

Après débat,

L'honorable sénateur Beaudoin propose, appuyé par l'honorable sénateur Simard, que la suite du débat sur l'interpellation soit renvoyée à la prochaine séance.

La motion, mise aux voix, est adoptée.